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   Protokół Nr XXXIX/12 
z XXXIX sesji Rady Miejskiej 

odbytej w dniu 28 grudnia 2012 r. 
 

       Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Artur Pokora o godz. 1530 w sali konferencyjnej Ratusza, 
na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył obrady trzydziestej dziewiątej sesji Rady 
Miejskiej.        
 
Powitał serdecznie wszystkich radnych, Zastępcę Burmistrza, zaproszonych gości.   
Zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych, co wobec 
ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał.  

Lista obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez Wiceprzewodniczącą Rady – 
radnego Irenę Stawiarską.  
  
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  następująco:  
1.  Otwarcie obrad. 

2.  Powołanie sekretarza sesji. 

3.  Zatwierdzenie protokołu z sesji rady. 

4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
     1/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej; 
     2/ zmian w budżecie gminy w roku 2012; 
     3/ ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2012; 
     4/ zmiany uchwały w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca  
         Kł; 
     5/ wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia   
         wysokości tej opłaty; 
     6/ zmiany uchwały w sprawie Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Bystrzyca Kłodzka na  
         lata 2008-2015; 
     7/ zmiany uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy wsi Międzygórze na lata 2007-2019; 
     8/ wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 6 położonego w Bystrzycy    
         Kłodzkiej przy ul. Stefana Okrzei 9; 
     9/ zmiany uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi  
         własność Gminy Bystrzyca Kłodzka; 
   10/ zmiany uchwały w sprawie opłaty targowej. 

5. Informacje Burmistrza. 
6. Zapytania radnych. 
7. Informacje Przewodniczącego Rady. 

  8. Sprawy różne i wolne wnioski. 
  9.  Zamknięcie obrad. 
       

Wobec tego, że nie zgłoszono uwag i dodatkowych propozycji do proponowanego porządku 
dziennego, Przewodniczący przystąpił do jego realizacji. 
  

  Ad 2. Powołanie sekretarza sesji  
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                 
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił Wiceprzewodniczący Rady – Leszek Stróż. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Leszka Stróża w głosowaniu wzięło udział                            
15 radnych, za oddano 15 głosów, jednogłośnie.    
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny             
być na piśmie.  
 
Ad 3.  Zatwierdzenie protokołów 
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołów z XXXVII sesji odbytej w dniu 7 
grudnia 2012 r. i XXXVIII sesji odbytej w dniu 21 grudnia 2012 r.  
 

W związku z tym, że nie zgłoszono uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia 

głosowania nad przyjęciem protokołu z XXXVII sesji Rady Miejskiej. 

Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymujących się 
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przyjęła protokół. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad przyjęciem protokołu                
z XXXVIII sesji Rady Miejskiej. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymujących się 
przyjęła protokół. 
 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawach. 
1/ Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu „Podjęcie uchwał” i przedstawił projekt 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Skarbnik poinformowała, że zgodnie z art. 229 ustawy o finansach publicznych wartości przyjęte 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej i budżecie jednostki samorządu terytorialnego powinny być 
zgodne co najmniej w zakresie wyniku budżetu i związanych z nim kwot przychodów i rozchodów 
oraz długu jednostki samorządu terytorialnego. 
Zmiany w wykazie realizowanych  przedsięwzięć są wynikiem wprowadzonych zmian planowanych 
wydatków budżetowych na 2012 rok dla zadań: 
- „Dostawa i montaż lamp ulicznych zasilanych energią słoneczną na terenach wiejskich Gminy    
  Bystrzyca Kłodzka" - kwota - 373 892,00 zł., 
- Budowa  sali   sportowej   wraz  z  zapleczem   socjalnym   i   infrastrukturą techniczną w   
  Wilkanowie - kwota + 11 331,00 zł., 
- Rewitalizacja ul. Rycerskiej, Placu Wolności i ul. Kościelnej - budowa i modernizacja  
  Drogi (jezdnia+chodnik) mająca na celu poprawę dostępności do miejsc atrakcyjnych turystycznie o  
  zasięgu regionalnym lub ponadregionalnym wraz z budową infrastruktury towarzyszącą- kwota + 17  
  500,0 zł., 
- Rewitalizacja ul. Rycerskiej, Placu Wolności i ul. Kościelnej - budowa, remont, modernizacja  
  drobnej infrastruktury przestrzeni publicznej niezbędnej do prawidłowego funkcjonowania obszarów  
  wsparcia - kwota + 3 266,00 zł., 
- Remont i adaptacja na cele kultury i turystyki bram i baszt stanowiących element średniowiecznego  
  systemu fortyfikacyjnego - kwota- 150 000,00 zł., 
- Poręczeń pożyczek dla Zakładu Wodociągów i Kanalizacji sp. z o.o. w Bystrzycy Kłodzkiej –  
  kwota - 223 507,00 zł. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej     
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej (10 za, przy 1 wstrzymującym się) 
Mieczysław Kamiński – zacytował  art. 230 i 230 ust. 2 ustawy o finansach publicznych i mówi, że 
tylko Burmistrz ma prawo zgłaszać propozycje zmian do WPF.  
Mówi, że  kolejność podejmowanych uchwał powinna być odwrotna. Najpierw powinny być przyjęte 
zmiany w budżecie, a dopiero później zmiany WPF.  
Prosi o zmianę zapisów w uchwale, mówiących o tym, że najpierw przyjęto zarządzeniem 
Burmistrza zmiany w budżecie a później Rada Miejska w dniu 28 grudnia przyjęła uchwałę                  
i w związku z powyższym mamy podjąć WPF. Proponuje zmienić zapis. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                     
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXIX/391/12 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej   

  - stanowiący załącznik nr 2 
 
2/ Przewodniczący Rady – przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy w roku 2012. 
Skarbnik Gminy omówiła proponowane zmiany w oparciu o przedłożony projekt uchwały.  
Dodała, że proponowane zmiany mają charakter czyszczący.   
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów - poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej     

w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2012. (10 za, przy 1 wstrzymującym się) 
Mieczysław Kamiński – poinformował, że niepokojącym zjawiskiem jest sprawa lokali użytkowych 
i mieszkalnych. Dochody z czynszów maleją, natomiast wydatki na utrzymanie tych lokali rosną. 
Niestety tą różnicę będziemy musieli pokrywać z budżetu gminy.    
Kolejnym niepokojącym zjawiskiem, który został wyjaśniony na komisji jest spadek podatku   
nieruchomości od osób prawnych. Jeżeli interpretacja prawna jest taka, że należało zwrócić 
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nadpłacony podatek ponieważ było niezgodne z przepisami prawa. Tym samym 300 tys. zł nam 
zniknęło.    
Pozostałe zmiany są formalne. 
Burmistrz – mówi, że podatek „od budowli” był naliczany prawidłowo dla telekomunikacji                      
i podobnych firm. W międzyczasie była zmiana prawa i właściciele tych urządzeń mogli cofnąć się 
o 5 lat wstecz. Jeżeli pojawiła się szansa aby uzyskać zwrot od gminy podatku z minionych lat to 
skorzystano z tego. 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.   
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXIX/392/12 
w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2012 

  - stanowiący załącznik nr 3 
  
3/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu 
wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 2012. 
Skarbnik – poinformowała, że biorąc pod uwagę zgłoszone autopoprawki do projektu uchwały, 
proponuje się aby kwota 1 246 352 zł była kwotą wydatków niewygasających roku 2012, które 
zgodnie z ustawą o finansach będą realizowane do czerwca do roku 2012.   
Omówiła wydatki, które nie wygasają w oparciu o przedłożony projekt uchwały. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej      
w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku budżetowego 
2012 wraz z autopoprawką. (10 za, przy 1 wstrzymującym się). 
  
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się, 
podjęła:  

Uchwałę Nr XXXIX/393/12 
w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają wraz z upływem roku 

budżetowego 2012  
  - stanowiący załącznik nr 4 

 
4/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały                    
nr IV/47/10 z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej 
Gminy Bystrzyca Kłodzka.   
Burmistrz poinformowała, że zmiana dotyczy zapisów, które usprawnią przebieg sesji 
budżetowych. Proponowana zmiana jest sporządzona wskutek propozycji radnych na sesji w dniu 
7 grudnia 2012 r. Proponuje się przedstawienie projektu uchwały budżetowej a nie jej 
odczytywanie, oraz przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej wraz ze stanowiskiem 
wobec uwag i zastrzeżeń ze strony izby, bez konieczności jej odczytywania, ponieważ każda 
opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej jest przekazywana radnym do wiadomości. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej                                   
w sprawie zmiany uchwały nr IV/47/10 z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka . (10 za, przy 1 wstrzymującym się). 
Mieczysław Kamiński – mówi, że  ma odmienne stanowisko. Można byłoby zostawić zapis taki 
jaki jest. Proponowany zapis mówiący o przedstawieniu uchwały budżetowej może spowodować, 
że mieszkańcy gminy mogą nie uzyskać pewnych informacji. Dobrze byłoby aby ta uchwała 
budżetowa była w całości odczytana. Co prawda ustawa o finansach publicznych pozwala wybrać 
Radzie optymalne rozwiązanie.  
Podobnie, odczytanie opinii RIO ma za zadanie wskazać oprócz uwag także pozytywne 
ustosunkowanie się Izy do przedłożonego projektu budżetu przez Burmistrza.  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się, 
podjęła:  

Uchwałę Nr XXXIX/394/12 

w sprawie zmiany uchwały nr IV/47/10 z dnia 30 grudnia 2010 r. w sprawie trybu prac nad 
projektem uchwały budżetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka 

   - stanowiący załącznik nr 5 
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5/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 
Burmistrz – poinformowała, że podejmując uchwałę 30 listopada 2012 r. zostały przyjęte pewne 
warunki i priorytety. Na dzień dzisiejszy proponuje  się wysokość stawek od liczby mieszkańców, 
zamieszkującą daną nieruchomość. Należy pamiętać o tym, że jest to opłata w formie podatku               
i będzie on opłacany raz w miesiącu do 15-go każdego miesiąca z góry, na podstawie złożonych 
przez mieszkańców deklaracji, które muszą być złożone do 31 marca 2013 r.  
Przyjęte przez Radę stawki będą stosowane od 1 lipca 2013 r. Należy wypowiedzieć umowy 
dotychczasowym odbiorcom naszych śmieci. Umowa taka powinna być wypowiedziana do 30 
czerwca 2013 r.  
W nieruchomościach niezamieszkałych, jak szpitale, szkoły, domy wczasowe czy inne instytucje 
brana jest tu pod uwagę liczba łóżek i przyjęta jest pewna ilość litrów śmieci na 1 łóżko. 
Po dzisiejszej komisji zaproponowano autopoprawki do projektu uchwały.  
Burmistrz omówiła stawki proponowane w naszej gminie w oparciu o przedłożony projekt, tj. 
odpady zmieszane – 20 zł, selektywna zbiórka – 15 zł. 
Poinformowała, że nikt nie jest w stanie dziś określić jak będą kształtowały się ceny, chociażby za 
składowanie 1 tony śmieci na wysypisku od 1 lipca 2013 r.  
Prezes ZUK wziął pod uwagę zatrudnienie dwóch osób, możliwość zakupienia pewnych pojazdów, 
cena paliwa. 
Odczytała ceny, jakie zostały przyjęte przez inne gminy w tym zakresie: 
Kudowa Zdrój: odpady zmieszane – 20 zł, selektywna zbiórka – 15 zł,  
Duszniki Zdrój: odpady zmieszane – 19 zł, selektywna zbiórka – 13,80 zł, 
Radków: odpady zmieszane – 17 zł, selektywna zbiórka – 14 zł, 
Szczytna: odpady zmieszane – 30 zł, selektywna zbiórka – 20 zł, 
Lądek Zdrój: odpady zmieszane – 19 zł, selektywna zbiórka – 15 zł, 
Polanica Zdrój: stawka jest uzależniona od ilości zużytej wody, czyli 8,27 zł/m3  
Nowa Ruda: odpady zmieszane – 24 zł, selektywna zbiórka – brak danych, 
Są protesty samorządowców, jest propozycja aby przesunąć o miesiąc czasu podejmowanie 
uchwał w tej sprawie oraz są postulaty znowelizowania ustawy.  
 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej    
w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia wysokości tej opłaty z autopoprawką. (8 za, przy 1 przeciwnym i 2 wstrzymujących się). 
Burmistrz – odczytała proponowane stawki i uściślono zapisy.  
Mieczysław Kamiński – mówi, że będzie przeciwny podjęciu tej uchwały. Rada Miejska nakłada 
tą uchwałą na mieszkańców naszej Gminy potężne obciążenie finansowe. W niektórych 
przypadkach nastąpi 100% wzrost opłat za wywóz śmieci, np. Spółdzielnia Mieszkaniowa. Część 
mieszkańców nie będzie w stanie płacić i się z tego wywiązywać, gdzie dochód w rodzinach 
bystrzyckich wynosi niejednokrotnie kilkaset złotych miesięcznie. Na tle innych gmin jesteśmy 
porównywalni. Podał przykład gminy wielkopolskiej, gdzie ustalono podatek od mieszkańca – 11 zł 
a selektywną – 7 zł. 
W tych wszystkich aktach prawnych, przyjętych przez Radę w Bystrzycy Kłodzkiej nie ma 
sprecyzowanych dokładnie warunków i zasad, szczególnie selekcji śmieci. Mówi, że będzie konflikt 
pomiędzy mieszkańcami a gminą co do niesprecyzowanych informacji. Jest to bardzo poważne 
obciążenie dla mieszkańców gminy. 
Zgodnie z ustawą o czystości i porządku Rada Miejska aby podjąć uchwałę dotyczącą wyboru 
metod ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi powinna mieć pewne 
informacje jakie są koszty, wydatki, dochody. My ich nie mamy. Gminy nie mają prawa ani złotówki 
na tym zarobić.   
W oparciu o zapis ustawy w art. 6 wskazał m.in., że brakuje pisemnej informacji o ilości 
wytwarzanych w gminie odpadów komunalnych. Prezes rzucił liczbę 250 kg/ rocznie od 
mieszkańca ale nie mamy szczegółowych informacji. Brakuje tez informacji dotyczącej kosztów 
funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. 
W ustawie o utrzymaniu czystości i porządku jest wskazane, co radni powinni brać pod uwagę przy 
określeniu opłaty, tj. informacje dotyczącą odbierania, transportu, odzysku i unieszkodliwiania 
odpadów komunalnych, tworzenie i utrzymywanie punktów selektywnego zbierania odpadów 
komunalnych oraz obsługi administracyjnej.  
Osobiście będzie głosował przeciwko podjęciu tej uchwały. 
Burmistrz mówi, że jest dziesięciokrotnie bardziej przeciwna podejmowaniu tej uchwały. Jest to 
obowiązek każdej gminy a nie nasz wymysł. Jeśli tego nie zrobimy do końca 2012 r. będziemy 
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płacili kary.   
Porównując nas do gminy wielkopolskiej należy przyjrzeć się jaki jest dochód na jednego 
mieszkańca w tejże gminie, czy ma wysypisko, czy musi 90 km jak my wywozić odpady.  
Pyta radnego Kamińskiego, co wobec tego proponuje? 
Mieczysław Kamiński – mówi, że należało za wszelką cenę utrzymać wysypisko śmieci                      
w Bystrzycy Kłodzkiej. Likwidacja wysypiska to był wielki błąd. Mówi, że jeśli władze gminy były do 
„d” to teraz mają cierpieć mieszkańcy. Jeśli poprzednie władze utrzymałyby wysypisko to koszt 
gospodarki odpadami nie obciążałby mieszkańców. W I kadencji wysypisko zostało zarejestrowane 
i dopuściliśmy go do użytkowania. Później dopuszczono do jego likwidacji. Wielokrotnie apelował 
do Burmistrza Krynickiego aby nie dopuścił do tego. 
Powtarza, że brak jest szczegółowych kalkulacji. 
Burmistrz mówi, że radny powinien uderzyć się w pierś. Nigdy to nasze wysypisko nie spełniałoby 
standardów, które są wymagane, ponadto przypomniała czasy, kiedy Pan Kamiński zaczął 
proponować inną lokalizację wysypisko i próba się nie powiodła. Mówi, że „sam Pan wówczas 
wiedział, że tamto wysypisko nie może istnieć.” 
Mieczysław Kamiński – dodał, że błędy tkwią w przeszłości.  
Marian Adamów – mówi, żebyśmy zmniejszyli kwoty, a po 1 lipca, po odbytych przetargach 
zobaczymy  na jakim poziomie będzie kształtowała się realna cena. Wówczas ustalimy rzetelne 
stawki. Podnosimy teraz poprzeczkę do granic opłacalności dla tych firm, które się będą 
zajmować.  
Prezes ZUK – poinformował, że tak kwota jest przeznaczona na gospodarkę odpadami a nie dla 
firmy, która będzie wywoziła. Gmina musi sporządzić kilkadziesiąt tysięcy formularzy, na których 
deklaracje złożą mieszkańcy. Te deklaracje będą rozpatrzone przez pracowników, którzy będą 
naliczali wysokość opłat. Później trzeba wystawić kilka tysięcy decyzji. Należy do tego dokupić 
sprzęt komputerowy, oprzyrządowanie. Po stronie gminy będzie stworzenie selektywnej zbiórki 
odpadów, czyli zakup worków, skanera, pojemników do zbiórki selektywnej.   
Jan Szkwarek –  rozmawiał z mieszkańcami i są oburzeni tą podwyżką.  Mówi, że powinniśmy 
płacić za ilość wywiezionych śmieci a nie płacić za osoby. Będzie głosował przeciwko tej uchwały.  
Prezes ZUK – mówi, że nie jest to sprawiedliwa ustawa, ustawodawca nie wskazał, że mamy 
płacić od ilości ale wskazał 4 metody jakie możemy stosować.   
Mieczysław Kamiński – mówi, że winnych dzisiejszych sytuacji powinniśmy szukać                              
w Międzygminnym Związku Gospodarki Odpadami,  pomimo tego, że gminy płaciły składki nic nie 
zrobiło. 
Burmistrz – mówi, że opłata jest w formie podatku. Dla najbiedniejszych może on być umorzony, 
lub zwiększony dodatek mieszkaniowy. 
Piotr Budnik – pyta radnego Szkwarka jaką ma koncepcję aby zmniejszyć te koszty. 
Jan Szkwarek – mówi, że proponuje kwotę 15 zł a nie 20.  
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 9 głosami za, przy 3 przeciwnych                          
i 3 wstrzymujących się podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXIX/395/12 
w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia wysokości tej opłaty 
   - stanowiący załącznik nr 6 

 
6/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Bystrzyca Kłodzka na lata 2088-2015. 
Burmistrz – poinformowała, że  zmiany dotyczą wprowadzenia do LPR dwóch nowych projektów: 
1. „Modernizacja budynku Szkoły Podstawowej nr 1  w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Wojska 

Polskiego 8". 
2. „Przebudowa sali widowiskowej w Miejsko Gminnym Ośrodku Kultury w Bystrzycy Kłodzkiej 

przy ul. Wojska Polskiego 20 oraz zakup niezbędnego wyposażenia sali". 
Po wprowadzeniu ww. zmian do Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Bystrzyca Kłodzka na 
lata 2008 - 2015, zmieniony LPR zostanie przekazany do Departamentu Regionalnego Programu 
Operacyjnego w celu podjęcia przez Zarząd Województwa Dolnośląskiego uchwały o zmianie 
opinii w sprawie zgodności LPR z wymogami Regionalnego Programu Operacyjnego dla 
Województwa Dolnośląskiego na lata 2007 – 2013. 
Warunkiem złożenia wniosku o dofinansowanie jest aby zadania te były ujęte w LPR. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej     
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o zmianie uchwały w sprawie Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Bystrzyca Kłodzka na lata 
2088-2015. (11 za, jednogłośnie). 
Mieczysław Kamiński – mówi, że uchwała jest zasadna gdyż pozwoli gminie Bystrzyca Kłodzka 
wystąpić o środki finansowe w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego dla Województwa 
Dolnośląskiego (modernizacja budynku szkoły podstawowej nr 1 – tj. 650 tys. zł, zaś sala 
widowiskowa tj. 2 312 000 zł.) 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXVI/396/12 
o zmianie uchwały w sprawie Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Bystrzyca Kłodzka  

na lata 2088-2015   
 - stanowiący załącznik nr 7 

 
7/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Międzygórze na lata 2007 – 2019. 
Burmistrz – przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że w ramach Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 (PROW 2007-2013), Osi Priorytetowej 3 - „Jakość życia na 
obszarach wiejskich i różnicowanie gospodarki wiejskiej", działania 3.4. „Odnowa                                      
i rozwój wsi", gminy i inne określone rozporządzeniem podmioty mogą starać się o uzyskanie 
dofinansowania na określone w programie inwestycje w miejscowościach poniżej 5 tys. 
mieszkańców. Dofinansowanie można otrzymać po spełnieniu warunków określonych                    
w Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 oraz szczegółowych przepisów 
wykonawczych. Obowiązkowym załącznikiem wymaganym do uzyskania dofinansowania jest 
opracowanie przez mieszkańców Planu Odnowy Miejscowości. 
W związku z planowanym złożeniem przez Parafię Rzymskokatolicką w Wilkanowie wniosku do 
Urzędu Marszałkowskiego Województwa Dolnośląskiego w ramach Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2007-2013 działanie Odnowa i rozwój wsi na zadanie pn.: Remont zabytkowego 
kościoła pw. św. Jerzego w Międzygórzu wraz z zagospodarowaniem terenu wokół kościoła" 
zaistniała konieczność dokonania zmian w Planie Odnowy Miejscowości Międzygórze na lata 
2007-2019. Biorąc pod uwagę, że plan odnowy miejscowości jest dokumentem strategicznym, 
opracowanym przez mieszkańców, który wyznacza priorytety i kierunki rozwoju miejscowości 
mieszkańcy Międzygórza postanowili dokonać zmian w opracowanym wcześniej planie dokonali 
zmian ww. dokumencie. 
W dniu 18 grudnia 2012 r. uchwałą Zebrania Wiejskiego w Międzygórzu dokonano zmian                      
w przedmiotowym dokumencie. Wprowadzono następujące zmiany: 
1. W Planowanych działaniach do zrealizowania w latach 2007-2019 - wprowadzono nowe 

zadanie pn.: „Remont zabytkowego kościoła pw. św. Józefa w Międzygórzu wraz                             
z zagospodarowaniem terenu wokół kościoła". 

2. W Opisie i charakterystyce obszaru o szczególnym znaczeniu dla zaspokajania potrzeb 
mieszkańców miejscowości wprowadzono nowe zadanie pn.: „Remont zabytkowego kościoła 
pw. św. Józefa w Międzygórzu wraz z zagospodarowaniem terenu wokół kościoła" wraz                       
z krótką charakterystyką przedsięwzięcia. 

3. W Planie finansowym działań na drugim miejscu na liście wpisano zadanie pn.: „Remont 
zabytkowego kościoła pw. św. Józefa w Międzygórzu wraz z zagospodarowaniem terenu wokół 
kościoła" pozostałe zadania ulegają c zesunięciu o jedną pozycję w dół. 

4. W opisie zadań priorytetowych w pkt. 12.2 wpisano nowe zadanie pn.: „Remont zabytkowego 
kościoła pw. św. Józefa w Międzygórzu wraz z zagospodarowaniem terenu wokół kościoła" 
wraz z krótkim opisem, pozostałe zadania ulegają przesunięciu. 

5.   W Harmonogramie rzeczowo-finansowym w ramach Planu Odnowy Miejscowości Międzygórze 
wprowadzono nowe zadanie pn.: „Remont zabytkowego kościoła pw. św. Józefa w 
Międzygórzu wraz z zagospodarowaniem terenu wokół kościoła" oraz podano krótki opis ww. 
zadania, pozostałe zadanie ujęte w zestawieniu ulegnie przesunięciu. 

Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej               
o zmianie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Międzygórze na lata 
2007 – 2019  (9 za, jednogłośnie). 
Mieczysław Kamiński – na terenie naszej gminy mamy trzy wspaniałe kościółki, tj. św. Józefa w 
Międzygórzu, w Nowej Bystrzycy i Zalesiu. Jeśli Ks Proboszcz z Wilkanowa chce składać wniosek 
jesteśmy wszyscy za. 
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Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.                           
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  

 
Uchwałę Nr XXXIX/397/12 

o zmianie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Międzygórze na 
lata 2007 – 2019 

    - stanowiący załącznik nr 8 
 
8/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 6 położonego w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Stefana 
Okrzei 9. 
Burmistrz – poinformowała, że sprawa dotyczy lokalu zegarmistrzowskiego. Pan Abelec 
zrezygnował z działalności gospodarczej a są spełnione wszystkie warunki naszej uchwały.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej              
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 6 położonego                    
w Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Stefana Okrzei 9. (9 za, jednogłośnie). 
Mieczysław Kamiński – mówi, że  jest za podjęciem uchwały pod warunkiem, że Pani Burmistrz 
przedstawi nam wykaz lokali, które pozostały jeszcze nie sprzedane.  
Burmistrz – przypomniała, że ta sprawa miała być zgłoszona przez radnych do tematyki planu 
pracy komisji. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXIX/398/12 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie samodzielnego lokalu użytkowego nr 6 położonego w 

Bystrzycy Kłodzkiej przy ul. Stefana Okrzei 9 
- stanowiący załącznik nr 9 

 
9/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w 
sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca 
Kłodzka. 
Burmistrz – poinformowała, że sprawa dotyczy sprzedaży nieruchomości na rzecz najemców z 
uwagi na duże zainteresowanie kupnem lokali i budynków mieszkalnych jednorodzinnych.   
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej        
w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi 
własność Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że podjęcie tej uchwały to taka bonifikata dla tych, którzy chcą 
kupić. Mówi, że przeciwny byłby, gdyby było to na czas nieokreślony.   
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXIX/399/12 
w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami 

stanowiącymi własność Gminy Bystrzyca Kłodzka 
- stanowiący załącznik nr 10 

  
10/ Przewodniczący Rady - przedstawił kolejny projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie 
opłaty targowej. 
Burmistrz – omówiła projekt uchwały wraz z autopoprawkami, tj.  
 - § 1 pkt 1 otrzymuje brzmienie: „ w § 1 pkt 1 dodaje się zapis: …”  
-  w przypadku stanowiska handlowego 9m2, art. spożywcze – jeśli ktoś chce uiścić opłatę z góry  
   za cały miesiąc to jest to kwota 200 zł,  
-  w przypadku stanowiska handlowego 18m2 – art. spożywcze – jeśli ktoś chce uiścić opłatę z  
   góry za cały miesiąc to jest to kwota 400 zł, artykuły pozostałe – 500 zł. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, że Komisja na 
posiedzeniu w dniu 28 grudnia 2012 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały Rady Miejskiej               
o zmianie uchwały w sprawie opłaty targowej. (8 za, przy 2 wstrzymujących się) 
Mieczysław Kamiński – mówi, że brakuje jeszcze stawki za m-c za sprzedaż ze stanowiska 
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handlowego o pow. 9m2 na artykuły pozostałe. Dla 18 m2 Burmistrz proponuje 500 zł, zaś brakuje 
nam kwoty dla pow. 9m2.    
Burmistrz – proponuje stawkę 250 zł. 
Mieczysław Kamiński – mówi, że stawki są zbyt wysokie.  
Burmistrz – wskazuje, że stawki zaproponowane są niższe niż w roku 2012. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się 
podjęła:  
 

Uchwałę Nr XXXIX/400/12 
o zmianie uchwały w sprawie opłaty targowej 

- stanowiący załącznik nr 11 
 

Ad. 5. Informacja Burmistrza.    
Informacja o realizacji zadań gminy w okresie pomiędzy sesjami Rady Miejskiej  
(07.12.2012 r. - 28.12.2012 r.) 
1/10.12.2012 r. 
- Otwarcie „Intermarche" w Bystrzycy Kłodzkiej. Zatrudniono 44 osoby z gminy Bystrzyca Kłodzka, 
które do tej pory były bezrobotne. 
2/13.12.2012 r. 
- Spotkanie z Dyrekcją i Kadrą Zarządzającą w Szpitalu w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Omawiany był temat przekształcenia ZOZ-u, kontraktu z NFZ oraz planu prac remontowych. 
3/16.11.2012 r. 
- I Jarmark Adwentowy w Bystrzycy Kłodzkiej. 
Uroczyste otwarcie po remoncie Targowiska i ul. Kościelnej w Bystrzycy Kłodzkiej. 
4/20.12.2012 r. 
- Spotkanie z przedstawicielami firmy gazowniczej z Wałbrzycha w sprawie zgazyfikowania 
działek podstrefy ekonomicznej i możliwości zgazyfikowania części miasta Bystrzyca Kłodzka 
(obręb Niedźwiedna). 
4/ 21.12.2012 r. 
- Sesja nadzwyczajna Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie części wierzytelności SP ZOZ w Bystrzycy Kłodzkiej. 
5/ Gospodarka lokalowa: 
- lokale użytkowe przejęte: 4 
- lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 2; wytypowane do sprzedaży: 2 
- lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu: 2, w drodze rokowań -0 
- pozyskane mieszkania: 1 
- przydzielone mieszkania: 1, po zakończonym remoncie kapitalnym- 0, do remontu kapitalnego -0,    
- zamiany mieszkań: 
                                     wzajemne (pomiędzy najemcami) - 1 
    z urzędu - 0 
6/ Gospodarka mieniem gminnym: 
-   sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 7 
-   mieszkalne: 5 
-   budynki (budowle): 1, 
-   nieruchomości zabudowane - 1 
-   dzierżawa gruntów rolnych: 12, w tym rolne: nowe-5, przedłużenia-O; ogródki przydomowe:  
    nowe5   
-   przedłużenia - 2; grunty pod ogródkami piwnymi: nowe - 0;. 
7/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 20  
8/ Informacja demograficzna: 
-urodzenia:9   
-zgony: 9 
Burmistrz odczytała treść pisma firmy EDF w sprawie podjęcia do końca roku 2013 r. decyzji                 
w sprawie ewentualnego wznowienia budowy elektrowni szczytowo pompowej Młoty.   
 
Ad. 6. Zapytania radnych.    
Jan Szkwarek – zwrócił się z pytaniem do Pani Burmistrz dotyczącym gazownictwa, czy będzie 
budowana stacja reduktorowa? 
Dariusz Krzemiński – zapytał Panią Burmistrz o lokal nad apteką, w którym ludzie mieszkają bez 
ogrzewania. 
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Burmistrz – odpowiedziała, że jest propozycja banku PKO BP o przeniesieniu banku PKO BP. 
Decyzja ostateczna będzie podjęta do 10 stycznia 2013 r. 
Marian Adamów – zapytał, czy jest możliwość postawienia znaku, że jest to parking,                           
na placyku koło p. Jerzego Klajna? 
Burmistrz – poinformowała, że parking musi spełnić odpowiednie wymogi, których placyk ten nie 
posiada, można postawić znak, że są miejsca postojowe lub miejsca  do zatrzymywania się. 
Jan Pięta – zapytał o szambo przy budynku na ul. Sienkiewicza 20/21. 
Burmistrz -  mówi, że szambo posadowione jest na posesji p. Jacka Marcinowskiego gdzie jest 
agencja PZU, zaproponowano spotkanie trzech zainteresowanych stron w związku z propozycją 
podziału kosztów likwidacji szamba i podłączenie się do kolektora. 
Jan Szkwarek – zapytał, czy prawdą jest, że szkoła w Wilkanowie w przyszłym roku pójdzie              
pod Stowarzyszenie? 
Burmistrz – powiedziała, że jeżeli będzie taka chęć to może tak być. 
Dariusz Krzemiński – zaproponował aby usiąść do stołu i porozmawiać o parkowaniu na Placu 
Wolności i w pobliżu. 
Burmistrz – zaproponowała, aby taki temat wpisać do planu pracy komisji.  
 
Ad. 7. Informacje Przewodniczącego Rady. 
Przewodniczący Rady poinformował, że wpłynęły następujące pisma od: 
1/ wniosek Pana Roberta Dumy w sprawie zwiększenia planu budżetowego na rok 2012,                
w dziale 929 przenieść kwotę 20 tys. zł. – Pani Burmistrz dodała, że wniosek został już 
zrealizowany, 
2/ pismo Pana Rafała Dudkiewicza  Prezesa Stowarzyszenia Obywatelskiego Dolny Śląsk –                
w sprawie nowej ustawy o gospodarce odpadami,  
3/ pismo – zawiadomienie z Prokuratury Okręgowej w Świdnicy dot. podejrzenia popełnienia przez 
radnego Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej przestępstwa polegającego na uczestniczeniu                
w sesjach Rady Miejskiej w trakcie zwolnień lekarskich i pobieranie jednocześnie diet należących                
z tytułu pełnienia funkcji radnego, oraz zasiłku chorobowego, 
4/ pismo z Wydziału Gospodarki Komunalno – Mieszkaniowej dot. Pani Haliny Mazur o umorzenie 
zaległości z tyt. czynszu i opłat związanych z eksploatacją mieszkania, 
5/ informacja o spotkaniu a Ratuszu w Bystrzycy Kłodzkiej w dniu 24 stycznia 2013 r. godz. 16:00 
Przewodniczących Rad Powiatu Kłodzkiego w sprawie problemu śmieciowego. 
 
Ad. 8. Sprawy różne i wolne wnioski. 
Burmistrz – poinformowała, że na ręce Pana Pawła Błachowicza Koordynatora projektu Bystrzaki 
jaki i również na ręce Pani Beaty Hucaluk-Szpanier - Zastępcy Burmistrza wpłynęło podziękowanie 
z Ministerstwa Rozwoju Regionalnego, Podsekretarza Stanu Pana Pawła Orłowskiego, który 
serdecznie dziękuje za wkład, wysoki profesjonalizm i umiejętność wyjątkowo interesującego 
przedstawienia uczestnikom XXIII posiedzenia Komitetu Monitorującego Program Operacyjny 
Kapitał Ludzki, niezwykle ważnych zagadnień w ramach projektu pod nazwą ”Bystrzaki” 
realizowanego przez fundację edukacji przedszkolnej we współpracy z Urzędem Miasta i Gminy           
w Bystrzycy Kłodzkiej, jako sztandarowy projekt i modelowy wzorzec absorpcji funduszy unijnych.  
 
Irena Stawiarska – Sekretarz sesji – poinformowała, że na Jej ręce nie wpłynął żaden wniosek na 
piśmie. 
 

Ad. 9. Zamknięcie obrad.   

Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji                             
za pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady trzydziestej dziewiątej 
sesji Rady Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.    
 
 
 
 
 
 


